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ODBORU ZA EKONOMIJU, FINANSlJE 1 BUDZET SKUPSTINE CRNE GORE

Naosnovu clana 137 stav 4 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za zdravstvo,

rad i socijaino staranje, sa sjednice odrzane 10. decembra 2024. godine, dostavija Odboru
za ekonomiju, finansije i budzet Skupstine Crne Gore, kao maticnom odboru, sljedece

MISLJENJE

0 PREDLOGU ZAKONA 0 BUDZETU CRNE GORE ZA 2025. GODINU

Odbor za zdravstvo, rad i socijaino staranje je, u skladu sa clanom 137 stav 2

Poslovnika Skupstine Crne Gore, razmotrio Predlog zakona o budzetu Crne Gore za 2025.

godinu, u dijelu koji se odnosi na potrosacke jedinice iz oblasti zdravstva, rada i socijalnog

staranja.

Predlog zakona o budzetu Crne Gore za 2025. godinu obrazlozio je Bojan

Paunovic, generaini direktor Direktorata za drzavni budzet u Ministarstvu finansija, uz

poseban osvrt na projekciju sredstava za 2025. godinu, za oblasti koje su u nadleznosti

Odbora za zdravstvo, rad i socijaino staranje.

Predstavnici potrosackih jedinica detaijno su obrazlozili kljucne programe i projekte,

za ciju realizactju su pianirana odredena sredstva.

Sanja Brnovic, pomocnica direktora za Sektor za obracun, isplatu prava i

racunovodstvene poslove iz oblasti penzijskog i invalidskog osiguranja u Fondu penzijskog

i inavlidskog osiguranja Crne Gore istakla je da je zahtjev Fonda za penzijsko i invalidsko

osiguranje, prema Ministarstvu finansija, bio da se za 2025. godinu, u skladu sa

smjernicama makroekonomske i fiskalne politike za period 2024 - 2027. godina, za

potprogram: Strucni i operativni poslovi Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje, odobre
budzetska sredstva u iznosu od 5,65 mil.€. Medutim, kako je navela Ministarstvo finansija

je, Prediogom zakona o budzetu Crne Gore za 2025. godinu, za navedeni potprogram

planiralo budzetska sredstva u iznosu od 4,87 mi!.€. Istakla je da je, u okviru navedenog

potrograma za aktivnost: Upravljanje i administracija Fonda za penzijsko i invalidsko



osiguranje, zahtjev Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje bio da se opredijele

budzetska sredstva u iznosu od 5,5 mil,€, a da je Ministarstvo finansija za 2025, godinu

planiralo budzetska sredstva u iznosu od 4,8 mil.€. iskazala je zabrinutost da ii ce Fond za

penzijsko i invalidsko osiguranje Crne Gore sa pozicije Ostale naknade, za koju su

budzetska sredstva planirana u iznosu od 85,648.00€, biti u mogucnostosti da isplati

naknade Upravnom odboru i Komisiji za sistem, jerje zahtjev prema Ministarstvu finansija

bio da se odobre budzetska sredstva za 2025. godinu u iznosu od 148,853.00€. Takode,

iskazala je zabrinutost da Ii ce planirana budzetska sredstva za 2025. godinu u iznosu od

226,920.00€, na poziciji Izdaci po osnovu isplate ugovora o djelu, biti dovoljna za

angazovanje doktora za Prvostepene komisije koji se angazuju ugovorom o djelu, jerje

zahtjev Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje Crne Gore bio da se odobre budzetska

sredstva u iznosu od 246,075.00€. Naveta je da je Ministarstvo finansija na poziciji

Sluzbena putovanja planiralo budzetska sredstva u iznosu od 19,747.52€. sto smatra

nedovoijnim da se finansiraju odredene planirane aktivnosti Fonda za penzijsko i

invalidsko osiguranje Crne Gore, s obzirom da je zahtjev bio da se opredijele budzetska

sredstva u iznosu od 30,000.00€. Kazala je da je pozicija Reprezentacija odobrena u

iznosu od 1,000.00€, a da je zahtjev Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje Crne Gore
bio 7,000.00€. Naglasila je da je u pripremi zahtjev za preusmjeravanje budzetskih

sredstava za poziciju Komunikacione usiuge za koju je odobreno 149.732.03€, a trazeno

je 205,000.00€. Navela je da je u okviru Aktivnosti: Objedinjene javne nabavke na poziciji

Rashodi za materijal planirano 29,472.00€, a da je zahthev bio 68.000.00€ i pozicija Ostali

izdaci koji su planirani u iznosu od 12,200.00€, a zahtjev Fonda za penzijsko i invalidsko

osiguranje je bio iznos od 22,000.00€.

Dr Vuk Kadic, direktor Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore, naglasio je da

je, polazeci od potrosnje u prvoj polovini 2024. godine i zahtjeva javnih zdravstvenih

ustranova, u skladu sa njihovim planovima za 2025. godinu, zahtjev Upravnog odbora

Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore prema Ministarstvu finansija bio da se za

2025. godinu Fondu za zdravstveno osiguranje Crne Gore opredijele budzetska sredstva

u iznosu od 535 mil.€. Takode, naglasio je da je, u odnosu na trazena budzetska sredstva

od strane Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore, Ministarstvo finansija za 2025.

godinu planirano budzetska sredstva u iznosu od 452 mil.€, sto je 80 mil.€ manje. Istakao

je da je zahtjev Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore za Potprogram: Ostvarivanje

prava na Ijekove, medicinska sredstva. materijale i medicinsko - tehnicka pomagala bio

210 nril.C. a da je Ministarstvo finansija za 2025. godinu planiralo budzetska sredstva u

iznosu od 170,8 mil.€. Takode, istakao je da je zahtjev Fonda za zdravstveno osiguranje

Crne Gore bio da se za kapitalne investicije opredijele sredstva u iznosu od 18 mil.€, ali

da je odluka Ministarstva finansija da se kapitalne investicije finansiraju iz kreditnih

aranzmana, sto se u prethodnom periodu nije pokazalo kao dobar nacin finansiranja.

Naglasio je da je za pozicije Lijecenje van Crne Gore i Institut dr Simo Milosevic,

Ministarstvo finansija opredijeliio 6 mii.€ manje budzetskih sredstava u odnosu na zahtjev



Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore. Na kraju, konstatovao je da se tokom 2025.

godine mogu pojaviti problemi u snadbijevanju Ijekovima i medicinskim sredstvima, ukoliko

se rebalansom budzeta ne obezbijede dodatna sredstva za njihovo finansiranje.

Raso Kozar, v,d. direktora Fonda rada, naglasio je da je ministarka rada,

zaposljavanja i socijalnog dijaloga Naida Nisic predstavnicima bivsih radnika „Kosute'' dala

obecanje da ce sa predstavnicima Ministarstva finansija pokusati da obezbijedi sredstva

za isplatu njihovih potrazivanja nastalih u stecajnom postupku. S tim u vezi, naveo je da je

zahtjev Fonda rada prema Ministarstvu finansija bio da se za 2025. godinu obezbijede

budzetska sredstva u iznosu od 3,57 mil.€, od kojih se 2,49 mil.€ odnosilo na isplatu

potrazivanja radnika „Kosute“, a ostali iznos za ostale radnike koji su stecajem ostali bez

zaposlenja. Naveo je da je Ministarstvo finansija za 2025. godinu Fondu rada opredijelilo

budzestka sredstva u iznosu od 702.000.00C, od kojih ce se moci isplatiti potrazivanja za

180 radnika koji su zbog stecaja ostali bez posla.

Mr David Percobic, direktor Zavoda za zaposljavanje Crne Gore, iskazao je

zabrinutost zbog visine budzetskih sredstava koje je Ministastvo finansija opredijelilo

Zavodu za zaposljavanje Crne Gore za 2025. godinu. Istakao je da je 85 mii.€, realna

potreba trzista rada za 2025. godinu, a da je Ministarstvo finansija opredijelilo budzetska

sredstva u iznosu od 60 mil.€. Podsjetio je da je Vlada Crne Gore, u junu tekuce godine,

usvojila program „Garancija za mlade“, kojim je predvideno zaposljavanje 70 mladih

osoba. Takode, istakao je da je Evropska komisija naglasila da je neophodno jacanje

kapaciteta Zavoda za zaposljavanje Crne Gore, u smislu sprovodenja svih reformisanih

mjera aktivne politike zaposljavanja u Crnoj Gori. Iskazao je zabrinutost i zbog budzetskih

sredstava planiranih za subvencionisanje zarada lica sa invaliditetom gdje je velika razlika

tzmedu potreba i opredijeljenih sredstava za 2025. godinu od strane Ministarstva finansija.

Takode, istakao je da su planirana sredstva za 2025. godinu za aktivne mjere

zaposljavanja na nivou tekuce godine, a da je povecanje zarada, do kojeg je doslo u Crnoj

Gori, trebalo da prati povecanje budzetskih sredstava na poziciji za aktivne mjere

zaposljavanja. Naglasio je da su Zavodu za zaposljavanje Crne Gore potrebna sredstva

za angazovanje advokata zbog 2.000 kredita koji su, kod dvije banke, u sudskom

postupku. Na kraju, istakao je da je potrebno obezbijediti budzetska sredstva u iznosu od

750.000C za sprovodenje programa koje je Vlada Crne Gore usvojila za jacanje kapaciteta

Zavoda za zaposljavanje Akreditacionim tijelom za finansijsko upravijanje od strane

Evropske komisije na trzistu rada.

Aleksandar Radovic, direktor Klinickog centra Crne Gore, istakao je da nije dobro

sto se Predlogom zakona o budzetu Crne Gore za 2025. godinu nijesu planirala budzetska

sredstva za kapitalne investicije koja su trebala da budu utrosena na renoviranje klinika u

okviru Klinickog centra Crne Gore, koje nijesu renovirane od izgradnje i useljenja u

Klinickom centru Crne Gore. Takode, istakao je da je neophodno da Ministarstvo finansija



obezbijedi budzetska sredstva za nabavku opreme u iznosu od 4,8 mil.€, kako bi se podigla
efikasnost rada u Klinickom centra Crne Gore.

Milisav Korac, izvrsni direktor NVO „Nasa Inicijativa", dao je predlog da se razmotri

mogucnost povecanja, u 2025. godini, odredenih materijalnih davanja u socijalnoj zastiti

koja su definisana Zakonom o socijalnoj i djecjoj zastiti.

Nakon rasprave, u skladu sa clanom 115 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore,
sedam clanova Odbora je glasalo „za“ Predlog zakona o budzetu Crne Gore za 2025.

godinu, nije bilo glasova „protiv“, i niko od clanova Odbora se nije uzdrzao od giasanja.

SUEDNIK ODBORA

Izp Petrie


